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Protokół Nr XXII/20 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego   

VI kadencji 
odbytej w dniu 19 czerwca 2020 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:10 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu oraz wszystkich gości przybyłych 
na sesję.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że ze względu na sytuację 
panującą w kraju, dotyczącą ogłoszenia na terenie Rzeczypospolitej Polskiej stanu 
zagrożenia epidemiologicznego w dzisiejszej sesji biorą udział wyłącznie sami Radni, 
bez udziału Kierowników jednostek organizacyjnych, naczelników oraz gości 
zaproszonych. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady Sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 17 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad XXII sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 
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Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

 Nikt z Radnych zmian do porządku obrad nie wniósł. 
 
Obowiązujący porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji odbytej w dniu 30.04.2020 r. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 1196. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 

8. Raport o stanie powiatu za 2019 r. : 

a) raport o stanie powiatu za 2019 r. – druk nr 1111, 
b) debata nad raportem, 
c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego 

wotum zaufania – druk nr 1186. 
9. Sprawozdanie z realizacji budżetu Powiatu Drawskiego za 2019 rok : 

a) sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego  
za rok 2019 – druk nr 1038; 

b) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Szczecinie w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd 
Powiatu Drawskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
– druk nr 1074; 

c) sprawozdanie finansowe Powiatu Drawskiego sporządzone na dzień  
31.12.2019 r.; 

d) opinia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju na temat sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego  
za 2019 r.; 

e) uchwała oraz wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Powiatu o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu – druk nr  1093 i 1092; 

f) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Szczecinie w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu Drawskiego w sprawie absolutorium – druk nr 1185;  
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g) stanowisko Klubów Radnych; 
h) dyskusja nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Powiatu Drawskiego za 2019 r.; 
i) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2019 r. – druk nr 1198, 

j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2019 – druk nr 1197. 

10. Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych na lata 2014-2022 za rok 2019, w tym „Program Rozwoju 
Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2014 – 2020” – 
druk nr 1187. 

11. Sprawozdanie za rok 2019 z realizacji „Powiatowego Programu Działań na rzecz 
osób niepełnosprawnych na lata 2017 – 2025” – druk nr 1134. 

12. Ocena przygotowania do sezonu turystycznego pod względem bezpieczeństwa 
publicznego – druk nr 1161. 

13. Sprawozdanie z rozpatrzonych petycji w roku 2019 : 

a) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z rozpatrzonych 
petycji  
w roku 2019 – druk nr 1188.       

14. Podjęcie uchwał w sprawie : 

a) nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego” – druk nr 1172; 
b) nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego” – druk nr 1173; 
c) nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego” – druk nr 1174; 
d) likwidacji Szkoły Podstawowej dla Dorosłych w Mielenku Drawskim  

– druk nr 1128; 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół  

w Czaplinku – druk nr 1129; 
f) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Drawsku Pomorskim – druk nr 1130; 
g) zmieniająca uchwałę w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół w Kaliszu 

Pomorskim – druk nr 1131; 
h) zmieniająca uchwałę w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół  

w Złocieńcu – druk nr 1132; 
i) wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia usług 

publicznego transportu zbiorowego – druk nr 1160; 
j) udzielenia pomocy finansowej Gminie Drawsko Pomorskie – druk nr 

1177; 
k) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2020 – druk nr 1180; 
l) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2020 – 2036 – druk nr 1181. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

16. Komunikaty i sprawy różne.  

17. Zakończenie sesji. 



4 
 

 
Punkt 3 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Powiatu 
Drawskiego odbytej w dniu 30.04.2020 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z XXI sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 30.04.2020 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z XXI sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 30.04.2020 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z XXI sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 30.04.2020 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
17 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z XXI sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
30.04.2020 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
Punkt 4 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami. 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami w materiałach 
na sesję.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 

Stanisława Cybulę. 
 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 

sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. Uzupełniająco Starosta dodał,, że 
otrzymaliśmy potwierdzenie o przyznaniu dodatkowej kwoty 813 tys. zł na dokończenie 
termomodernizacji i adaptacji pomieszczeń dla podopiecznych w Domu Pomocy 
Społecznej w Darskowie. Jeżeli są pytania to bardzo proszę.  

 
Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Jacka 

Kozłowskiego. 
 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że ma pytanie do kilku 

punktów, tam wszędzie, gdzie pojawia się wyłonienie w ramach złożonych ofert na 
wykonawcę różnych inwestycji, mi brakuje kwoty, to, co mamy w planie budżetowym, 
to łatwo znaleźć, natomiast jaka kwota z tych kilku propozycji, które złożono i to 
pojawia się w pkt. 1 – w tej części Zarząd podjął uchwały, str. 2 i w pkt. 12 na str. 6, 
chodzi tam o prace związane z budową parkingu i też wyłoniono wykonawcę, a kwota 
by się tam przydała.  

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, ,który powiedział, że jeżeli chodzi o pkt. 12, to 

kwota niższa, niż mieliśmy zapisaną w budżecie – dokładnie, to poproszę zaraz 
Wicestarostę Włodarczyka, ale dziewięćset kilkadziesiąt tysięcy złotych wygrała firma. 
Co do pierwszego punktu, to nie pamiętam, poproszę Panie Starosto Włodarczyk. 

 
Głos zabrał W. Włodarczyk- etatowy członek Zarządu, który powiedział, że 

jeżeli chodzi o przetarg na budowę zewnętrznej klatki ewakuacyjnej przy Zespole Szkól 
w Drawsku Pom., przy ul. Złocienieckiej kwota przetargowa zamknęła się w wysokości 
160 tys. zł. Jeżeli chodzi o parking wartość kosztorysowa przy ulicy Chrobrego  
w Drawsku Pom. dla pacjentów szpitala na wartość inwestorskiego kosztorysu 1 mln 
300 tys. zł wartość osiągnęła kwotę 940 tys. złotych.  

 
Głos zabrała Starosta S. Cybula, ,który powiedział, że na przyszłość zwrócą 

uwagę, żeby kwoty przetargów podawane były w informacjach.  
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Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że ma jeszcze jedno pytanie 
w pkt.19 na str.8 jest mowa o wyborze komisji przetargowej do sprzedaży działek 
dzierżawy majątku oraz przeprowadzenia rokowań w zakresie nieruchomości- został 
zmieniony skład komisji i jeśli można by było ten skład poznać, to byłbym wdzięczny. 

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że uzupełnimy i podamy 

kompletny skład, a tytułem wyjaśnienia dodał, że część osób, które były w poprzednim 
składzie kilka lat temu powołane nie pracują, w związku z tym istniała konieczność 
zmiany komisji, Przewodniczącym jest Wicestarosta Włodarczyk, ale skład 
szczegółowy podamy.   

 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że w takich dużych częściach 

jak, na przykład w pkt. 5, mowa jest o zmianach w budżecie, dobrze było by 
wypunktować punkty i podpunkty, ponieważ w takim ciągłym zapisie trudno je 
odnaleźć, to jest cały tekst, a podpunkty są ukryte w ciągu wersu zamiast je wyrzucić 
jako podpunkt.   

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który poprosił Panią Skarbnik i Panią Sekretarz 

do zastosowania się do uwag zgłaszanych do sprawozdania z prac Zarządu  przy 
sporządzaniu protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana 

Starosty.  
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 

Punkt 5 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację? 

Głos zabrał Pan Radny H. Szreta, który złożył interpelację dotyczącą interwencji 
służb Starosty  u gospodarzy terenów (Burmistrzów, Wójta) o egzekwowanie przepisów 
prawa dotyczącego swobodnego dostępu do wód publicznych.  
 
Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Głos zabrała Radna G. Buczek, która ponowiła pytanie do Wicestarosty czy 
wiadoma jest już liczba wykonanych testów na COVID w Powiecie Drawskim?  

 
Następnie głos zabrał Radny Z. Chołuj, który powiedział,  że prosi Starostę  

o przedstawienie krótkiej informacji o stanie finansowym szkół średnich w Powiecie 
Drawskim. 

 
Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który zadał pytanie czy i kiedy będzie 

podpisana umowa na budowę parkingu przy szpitalu? Z informacji, jakie do mnie 
docierają podobno to przedsięwzięcie ma być odsunięte do momentu budowy lądowiska 
przy szpitalu. Lądowisko przy szpitalu ma być wybudowane na zasadzie zaprojektuj 
 i wybuduj. Nie wiem czy została już opracowana dokumentacja na to przedsięwzięcie, 
natomiast na pewno nie ma pozwolenia na budowę. Przy wydawaniu pozwolenia na 
budowę na takie przedsięwzięcie jak lądowisko jest do uzyskania szereg uzgodnień, 
które prawdopodobnie będą trwały bardzo długo, dlatego uważam, że łączenie tych 
dwóch przedsięwzięć ze sobą może spowodować to, że zostanie to znacznie odsunięte 
w czasie- budowa tego lądowiska. Natomiast Pan Dyrektor w wypowiedziach 
publicznych zapowiedział, że będzie chciał usunąć wszystkie pojazdy z terenu szpitala. 
Jeżeli by do czegoś takiego by doszło, to wokół szpitala zrobi się straszny rozgardiasz  
z pojazdami, które nie będą miały gdzie stać. W związku z tym moja prośba jest taka, 
żeby nie łączyć dwóch przedsięwzięć ze sobą i ponieważ w zasadzie tutaj mamy 
rozstrzygnięty przetarg pozostała nam tylko do podpisania umowa na realizację, 
podpisać tą umowę, wykonać to przedsięwzięcie, a inwestycja na terenie szpitala pod 
tytułem lądowisko niech się toczy swoją drogą. Dziękuję bardzo.  

 
Następnie głos zabrał Radny K. Korczyński który złożył zapytanie do Starosty 

Drawskiego dotyczące redukcyjnego odstrzału zwierząt. 
 
Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który zapytał dokąd trafiło pismo mieszkańców 

Złocieńca, ponieważ ono jest zatytułowane sprzeciw, więc trudno powiedzieć, czy jest 
to forma skargi, czy nie i stąd moje pytanie, bo jeśli to będzie skarga, to wtedy mamy 
Komisję specjalną i to jest dość oczywista sprawa, a jeśli nie, to gdzie to może trafić- to 
jest moje pytanie. Chciałem zadać dwa pytania panie Starosto- pierwsze moje pytanie 
dotyczy naszych jednostek edukacyjnych, czyli oświatowych- kończą się kadencje,  
z tego co ja wiem przynajmniej 3 dyrektorów z ostatnim dniem sierpnia tego roku, to 
jest ZPE-T Bobrowo, ZSP w Kaliszu Pom. i ZSP w Złocieńcu, chciałem zapytać jaka 
jest decyzja Zarządu w tej sprawie, czy będziecie Państwo korzystać z możliwości, którą 
daje specjalne rozporządzenie Ministra Oświaty o przedłużeniu w tym zamieszaniu, to 
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jest dość oczywiste, czy jednak zdecydujecie się Państwo na przeprowadzenie 
konkursów w tych placówkach- to z kolei jest dużo trudniejsze, bo cały konkurs należy 
przygotować i przeprowadzić w okresie wakacyjnym, a jak państwo doskonale wiecie 
nie jest to normalny okres, włącznie z tym, że są problemy z uzyskaniem opinii lekarza 
medycyny pracy.  

Drugie pytanie dotyczy inwestycji, którą planuje Gmina Złocieniec w Zespole 
Szkół Podstawowych Nr 1, chodzi o zakup i montaż platformy schodowej, ten zakup 
 i montaż może się odbyć dzięki PFRON-owskim pieniądzom z województwa, ale 
Powiat musi być tutaj stroną. Wiem, że wniosek do Powiatu został wysłany i chciałem 
zapytać na jakim etapie jest tren wniosek ponieważ dochodzą mnie słuchy, że jest 
problem z uzyskaniem pewnych informacji potrzebnych do umowy, a termin  mija  
23 czerwca zakończenia tej procedury, więc chciałem zapytać na jakim etapie to jest  
i czy zdążymy na pewno wykorzystać te pieniądze, które będą wydane w budowaniu tej 
platformy w Szkole Podstawowej Nr 1 w Złocieńcu.  

Na końcu chciałem podziękować Panie Starosto, otrzymałem odpowiedź na moje 
zapytanie z 30 kwietnia, tym razem opóźnienie 27 dni od mojego zapytania, co jest 
kolejnym złamaniem statutu, ale dziękuję za otrzymaną odpowiedź. Oczywiście ja nie 
o to pytałem, w większości jaką odpowiedź otrzymałem, ale akapit ostatni sprawił, że 
jestem usatysfakcjonowany, chciałbym tylko tym razem może pani Przewodniczącej 
zwrócić  uwagę, ponieważ te pisma przechodzą przez Panią, jako szefa Rady, to ten 
termin jest znowu przedłużony o kilka dni, nie wiem, czy to specjalnie, dlatego, że to 
radny Kozłowski pyta, ale aż takim megalomanem nie jestem, tym bardziej, że zapytanie 
nie było trudne, bo odpowiedź na samym końcu była znana już przed zadaniem mojego 
pytania.  

 
Na tym Radny J. Kozłowski zakończył swoją wypowiedź.  

 
Treść zapytań stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o złożenie wszystkich interpelacji na 

piśmie.  
 
 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że ma dwa zapytania- 

pierwsze dotyczy sytuacji płynności finansowej i funkcjonowania PKS-u, chciałabym 
żeby Pan Starosta oficjalnie poinformował o tym jak wygląda sytuacja finansowa  
PKS-u. Ja wspomnę tylko, że na dofinansowanie wynagrodzeń  65 pracowników PKS 
otrzymał z mocy ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem 
 i przeciwdziałaniem, zwalczaniem COVID-19 innych chorób i ta pomoc rządowa 
wyniosła 248.633,49 zł plus 12.087,24 zł, czyli to jest prawie 300 tysięcy na 3 miesiące, 
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oczywiście PKS będzie mógł dalej korzystać z tego wsparcia, transza nie jest mała, bo 
jest prawie 82.877,83 zł i to już było wypłacone w maju. Pracownicy z urlopów 
postojowych już w części wrócili do pracy i w związku z tą uchwałą, którą będziemy 
dzisiaj podejmowali, czyli zwiększenie dofinansowania do kilometra do 3 zł, czyli 
trzykrotnie, to tez prosiłabym Pana Starostę o opinię jak to wygląda, bo wiadomo, że 
liczba przejazdów się zmniejszyła, ale dofinansowanie wzrasta, jest kolejna linia, która 
będzie dofinansowana, więc bardzo proszę o odpowiedź.  

Drugie moje zapytanie dotyczy Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej 
i to, co jest bardzo niepokojące, występowania z tego związku trzech gmin, już podjęły 
takie uchwały Złocieniec, Drawsko Pomorskie i Łobez i tez chciałbym informacje, czy 
Państwo macie wiedzę co powoduje, że te gminy występują, czy to nie będzie 
zagrożeniem dla tych prowadzonych inwestycji i projektów. 
   Radna B. Głowacka złożyła wniosek dotyczący dofinansowania WOPR-u 
Powiatu Drawskiego w kwocie 10 tys. zł. Uzasadniam to tym, że WOPR planuje 
zakupić kontener do łodzi ratowniczej oraz mógłby wspierać bieżącą działalność.  
W tym roku WOPR Powiatu Drawskiego nie otrzymał żadnego dofinansowania  
z Powiatu.  
 
 Na tym Radna B. Głowacka zakończyła swoją wypowiedź. 
 
Treść zapytania dotyczącego Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 Następnie głos zabrał Radny Z. Chołuj, który powiedział, że po zmianach  
w budżecie można zauważyć, że został dofinansowany remont drogi powiatowej  
w Starej Korytnicy i zapytał czy są prowadzone prace w sprawie drogi Stara Studnica- 
Pępłówek – Poźrzadło, gdyż wiemy w jakim stanie jest ta droga.  

 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział do Przewodniczącej Rady 

Powiatu, że w §20 statutu – powiedziała Pani o interpelacjach, że muszą być na piśmie 
i to jest oczywiste, natomiast zapytania nie muszą być na piśmie.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 

interpelacje, wnioski lub zapytania?  
 
Nikt z Radnych więcej interpelacji, wniosków i zapytań nie zgłaszał. 
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Punkt 6 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że w związku z obecną sytuacją 
panującą w kraju w punkcie trybuna obywatelska nie zabierze głosu żaden  
z mieszkańców.  

 

Punkt 7 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę Polak  
– Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki 
 i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju spotkała się 
jeden raz na posiedzeniu w dniu 15 czerwca, dokonała analizy raportu o stanie Powiatu 
Drawskiego za rok 2019, sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 
rok 2019 oraz dokumentów ściśle z nimi powiązanych. Członkowie Komisji zapoznali 
się również z uchwałą RIO w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd 
Powiatu sprawozdaniu z wykonania budżetu wraz z informacja o stanie mienia oraz 
uchwałą RIO w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 
rok 2019. W posiedzeniu uczestniczyła Pani Joanna Andrykowska- Skarbnik, która 
omawiała niektóre zapisy znajdujące się w tych dokumentach. Członkowie Komisji po 
wnikliwej analizie większością głosów pozytywnie zaopiniowali Raport o stanie 
Powiatu oraz sprawozdanie  z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2019. 
Kolejnym omawianym punktem było sprawozdanie z Powiatowej Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych na kata 2014-2020 za rok 2019- ten dokument 
omówiła Dyrektor PCPR Pani Róża Kursa. Następnie dokonano analizy projektów 
uchwał okołobudżetowych, wszystkie uzyskały opinie pozytywne. W dalszej części 
posiedzenia zostały zaopiniowane pozostałe projekty uchwał znajdując się w porządku 
obrad dzisiejszej sesji, wszystkie także uzyskały pozytywna opinię członków Komisji 
Budżetu.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan H. Szreta, który 
powiedział, że Komisja Rewizyjna spotkała się trzykrotnie. W dniu 5 maja 
rozpatrywano i poddano analizie sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2019 r. Sprawozdanie referowała i wyjaśnień udzielała zaproszona na 
posiedzenie Komisji Pani Skarbnik Joanna Andrykowska. Drugie posiedzenie Komisji 
Rewizyjnej odbyło się w dniu 21 maja, celem posiedzenia była analiza bilansu Powiatu 
Drawskiego, zapoznanie się z uchwałą RIO w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2019,,następnie podjęcie uchwały 
Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu 
Drawskiego za 2019 rok, następnie wystąpienie do Rady Powiatu Drawskiego  
z wnioskiem o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu Drawskiego z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2019 oraz trzecie posiedzenie Komisji Rewizyjnej w dniu  
19 czerwca, na którym zaopiniowano projekty uchwał dotyczące nadania tytułu 
„Zasłużony dla Powiatu Drawskiego” oraz pozostałe materiały przygotowane na  
XXII sesję.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą 

Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Barbarę Głowacką i złożenie 
sprawozdania.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że Komisja obradowała na dwóch posiedzeniach 
w dniu 8 czerwca i w dniu 19 czerwca. Na posiedzeniu w dniu 8 czerwca omówiliśmy 
opracowaną diagnozę zdrowotną mieszkańców Powiatu Drawskiego, którą 
przedstawiała Pani Joanna Kołodziejska i tutaj Radni sformułowali zapytanie  
o rzeczywiste pełnienie dyżurów aptek w Powiecie Drawskim, zgodnie z uchwałą Rady 
Powiatu Drawskiego, poruszyli również sprawy pracy poradni specjalistycznych, w tym 
poradni kardiologicznej, problem kadry pielęgniarskiej, potrzeby opieki dla osób 
starszych,  w tym usług opiekuńczych, wsparcia dziennego poradni geriatrycznej oraz 
utworzenia ZOL-u. Omawialiśmy również sprawozdanie z działalności planów 
Powiatowej Społecznej Rady do spraw osób niepełnosprawnych – informacji udzielał 
Pan Wiesław Burkiewicz i między innymi zawnioskujemy o poszerzenie tego składu 
przedstawicieli poszczególnych gmin, bo na ten moment nie ma przedstawiciela  
z Kalisza Pomorskiego, regulamin można zmienić Zarządzeniem Starosty, w związku  
z tym Komisja zawnioskuje o poszerzenie składu. Poruszono również problem braku 
podjazdu dla osób niepełnosprawnych w Placówce Edukacyjno- Terapeutycznej  
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w Bobrowie. Omówiono pracę Kapituły nadającej tytuł „Zasłużony dla Powiatu 
Drawskiego” i zaopiniowano pozytywnie trzy projekty uchwał w sprawie nadania tytułu 
„Zasłużony dla Powiatu Drawskiego”. Omówiono aktualną sytuację zdrowotną  
w Powiecie Drawskim w związku z przeciwdziałaniem COVID oraz planowanych 
zamierzeń, potrzeb, zobowiązań Specjalistycznego Centrum Szpitali Polskich, w tym 
między innymi budowy lądowiska i parkingu zewnętrznego, remontów, zakupu sprzętu, 
rozwoju poradni, podjęcie tematu utworzenia ZOL-u przy szpitalu, realizacji umowy 
oraz konieczności wprowadzenia zmian do oferty Spółki Szpitale Polskie, jak też 
oczekiwań radnych. Tutaj Radni sformułowali wniosek do Pani Przewodniczącej Rady 
Powiatu o zwołanie wspólnego posiedzenia wszystkich Radnych w tej sprawie. Dzisiaj 
na Komisji omawialiśmy materiały na dzisiejszą sesję i jako Komisja wydaliśmy 
pozytywną opinię dotyczącą raportu o stanie Powiatu za 2019 rok, pozytywna opinię, 
jeżeli chodzi o sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2019 
 i analizowaliśmy pozostałe materiały.  

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Romuald Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że Komisja Oświaty odbyła dwa posiedzenia między sesjami. Dnia  
4 czerwca 2020 r. odbyło się wyjazdowe posiedzenie Komisji, wizytowano Powiatowe 
Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego na ul. Warmińskiej i Połczyńskiej 
w Drawsku Pomorskim, posiedzenie odbyło się zgodnie z opracowanych porządkiem 
pracy Komisji, prezentacja głównych zadań statutowych placówki i kierunki 
kształcenia, ocena działalności Centrum za 2019 rok, przyjrzano się głównym zadaniom 
remontowo- inwestycyjnym placówki w roku 2020. Dyrektor Mirosław Piłatowski 
przedstawił zasady funkcjonowania placówki załączając materiał opisowy. Dokonano 
przeglądu głównym pomieszczeń placówki oraz odwiedzono dwa internaty- bursę 
szkoły – w tym miejscu trzeba podjąć działania w celu poprawy warunków socjalnych 
zwiększenia liczby miejsc w internacie, następuje wzrost liczby podań, osób 
zainteresowanych pobytem w internacie w związku z dalszym planem kształcenia 
młodzieży z Ukrainy należy zadbać o rozbudowę bazy noclegowej. Jednocześnie został 
przestawiony plan wykorzystania pomieszczeń na ul. Warmińskiej na potrzeby pobytu 
młodzieży przebywających na kursach zawodowych. Trzeba powiedzieć, że Centrum 
stało się wiodącym ośrodkiem szkoleniowym i egzaminacyjnym w skali regionu, 
prowadzi kursy dla 17 zawodów. W 2019/2020 roku przeprowadzono 50 takich kursów 
z udziałem 790 słuchaczy, kiedy zaczynało działalność było to zaledwie 50 słuchaczy. 
Obok Centrum prowadzi się kursy dla potrzeb rynku pracy – w skali roku 
przeprowadzono takich kursów 28, dla około 480 osób. Oczywiście jednostka boryka 
się z pewnego rodzaju nadmiarem przestrzeni i pomieszczeń, które dzisiaj w tej 
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infrastrukturze wymagają nakładów, pracy i zagospodarowania. Zostały przedłożone 
wnioski do realizacji, czyli pierwszy dotyczący dofinansowania przebudowy II piętra  
w budynku internatu na ulicy Warmińskiej- szacowany koszt modernizacji około  
100 tys. zł. Ten wniosek trafił na prace Zarządu i dziękuję Zarządowi za przychylność 
 i szybkie podjęcie decyzji. Wiem, że jest to zadanie trudne, ale warto w ta przestrzeń 
inwestować. Drugi wniosek- dokonanie analizy podziału subwencji oświatowej   
w oparciu o liczbę uczniów objętych kształceniem zawodowym przy Powiatowym 
Centrum. Komisja Oświaty zaopiniowała wykonanie budżetu za 2019 rok i przyjęła 
raport o stanie Powiatu Drawskiego za 2019. Drugie posiedzenie odbyło się 16 czerwca 
2020 r. , było to również wyjazdowe posiedzenie w Placówce Opiekuńczo- 
Wychowawczej w Drawsku Pom. – było ono planowane na marzec i nastąpiło jego 
przesunięcie. Głównym punktem posiedzenia było zapoznanie się z zadaniami 
statutowymi placówki. Komisja omówiła uchwały związane merytorycznie z pracą 
Komisji, przedłożonych do uchwalenia na sesję. Komisja pozytywnie zaopiniowała 
uchwały dotyczące nadania tytułu: „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego”. Komisja 
wyraziła opinię w sprawie potrzeby przeprowadzenia w roku 2020 konkursów na 
stanowisko dyrektorów Zespołów Szkół w Bobrowie, Kaliszu Pom. i Złocieńcu. To jest 
stanowisko Komisji. Komisja dokonała zmiany w planie pracy, przesuwając wyjazdowe 
posiedzenie do MOW-u w Trzcińcu z czerwca na późniejszy termin 2020 roku.  
 
Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marka Banaszka i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 

Głos zabrał Marek Banaszek - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji, który powiedział, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji w okresie między 
sesyjnym spotkała się jeden raz w dniu 8 czerwca 2020 r. Na spotkaniu opiniowała 
projekty uchwał dotyczące nadania tytułu : „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego” oraz 
przyjęła sprawozdanie z rozpatrzonych petycji w roku 2019 i przygotowała projekt 
uchwały pod obrady Rady.  

   

        Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest raport o stanie powiatu za 2019 rok. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że w debacie nad raportem o stanie 

powiatu Radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych. W debacie mogę tez zabrać 
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głos mieszkańcy powiatu. Mieszkaniec, który chciałbym zabrać głos w debacie 
zobowiązany jest do złożenia do Przewodniczącego Rady Powiatu pisemnego 
zgłoszenia, popartego podpisami co najmniej 150 osób. Druki zgłoszenia dostępne były 
w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Drawsku Pomorskim. 
Termin zgłoszenia 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 
Drawskiego Stanisława Cybulę. 
 

Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że prace nad raportem 
 o stanie powiatu za ubiegły rok rozpoczęły się praktycznie od początku roku pod 
przewodnictwem Pani Sekretarz. Informacje do raportu szykowali wszyscy naczelnicy 
wydziałów Starostwa oraz kierownicy jednostek organizacyjnych Powiatu. W pracach 
nad raportem uwzględniono sugestie i propozycje zgłaszane wcześnie, bo jak 
pamiętamy raport w ubiegłym roku był przyjmowany po raz pierwszy. Zarząd podjął 
decyzje, aby częścią integralną raportu, oprócz informacji, które są tam zamieszczone 
były wszystkie sprawozdanie składane przez jednostki organizacyjne.   

  
Treść raportu o stanie powiatu stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła debatę nad raportem o stanie Powiatu 
 i poprosił Radnych o zabieranie głosu w tym temacie.  

 

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że pierwsze pytanie do Pana 
Starosty to jaki jest stan Powiatu Drawskiego? Czym możemy się pochwalić, czego nie 
udało się zrealizować i jakie mamy plany?  

 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że odpowiedź jest w tym 

raporcie, został on podzielony na dziedziny, którymi powiat się zajmował, to tez wynika 
z dzisiejszego sprawozdania. Osiągnęliśmy nadwyżkę finansową w ubiegłym roku 
ponad 4 mln zł, zrealizowane w większości zostały wszystkie te zadania, które 
wcześniej przyjmowaliśmy jako Rada, a prace nad propozycjami, jak Państwo 
pamiętacie przy przyjmowaniu budżetu na ubiegły rok, praktycznie od listopada/ 
grudnia 2018 r. – oczywiście są takie przedsięwzięcia, o których mówił Radny  
Z. Chołuj, oczywiści e pracujemy nad umieszczeniem, czy uzyskaniem dofinansowania 
z wojska, z Ministerstwa Obrony Narodowej na przeprowadzenie modernizacji drogi 
między lądowiskiem Mirosławiec a poligonem drawskim. To ze względów 
technicznych jest duże przedsięwzięcie, bo musi spełniać szczególne wymogi jeżeli 
chodzi o korzystanie przez wojska z tej drogi, ale i również rozszerzenie. Planowaliśmy 
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i etapem ciągłym jest to, że przystępujemy do budowy Centrum Zdrowia Psychicznego, 
które mamy nadzieje powstanie za rok, albo dwa. W tej chwili zostały uruchomione 
poradnie zdrowia psychicznego nie tylko w Drawsku, ale i w innych ościennych 
powiatach. Po uzgodnieniach i porozumieniach z innymi Starostami Łobeskim, 
Świdwińskim. W większości tych planów, które przyjmowaliśmy zostały zrealizowane, 
aczkolwiek pewne wyzwania pozostają i nad nimi musimy pracować- mowa o oświacie, 
gdzie finansowanie nie jest wystarczające. Powiat Drawski jest na 3 miejscu w rankingu 
powiatów prowadzonych przez Związek Powiatów Polskich w grupie powiatów do  
60 tys. mieszkańców, tam notowania są prowadzone od początku roku i trzeba sobie na 
ten tytuł zapracować. To duża satysfakcja dla nas. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że raport jest bardzo obszernym 

dokumentem, zawarte są w nim wszelkie sentencje i złożony jest poprawnie.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Radnego  

J. Kozłowskiego. 
 
Głos zabrał J. Kozłowski, który powiedział, że raport za rok ubiegły jest 

zdecydowanie lepszy niż poprzedni, jest opisem powiatu od początku jego istnienia do 
końca 2019 roku i jest przejrzysty. Dziękuję. 

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że jak Powiat powstał to 

dysponował budżetem w wysokości 23 mln zł, dzisiaj jest to kwota ponad czterokrotnie 
wyższa, czyli te pieniądze zostały zainwestowane tutaj. Z analizy wynika, że co roku 
zmiany w Powiecie następowały na korzyść. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że raport jest opisem sytuacji, 

programów, dokonań, przedstawia wszystko, co zostało zrobione w czasie dokonanym, 
więc nad czym debatować.  

 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że ten raport bardzo dużo 

wnosi, szczególnie chwała, że jest pisany przez pracowników Starostwa i nie jest 
zlecany komuś z zewnątrz, są tu zawarte ważne sprawy, natomiast moja uwaga jest do 
opracowania dotyczącego działu dotyczącego pomocy społecznej, dlatego, że osoby 
opracowujące raport skupiły się tylko na wymienieniu jednostek i odesłaniu do 
sprawozdań. Porównując to z edukacją , czy zarządem dróg widzimy, że ta pomoc 
społeczna została potraktowana niejako, a chciałabym powiedzieć z racji prac Komisji 
Zdrowia problemy, jeżeli chodzi o pomoc społeczną, z którymi będziemy musieli się 
zderzyć, to nie tylko problemy z brakami pracowniczymi, niskie wynagrodzenia  
w opiece społecznej, ale także piecza zastępcza, rodziny zastępcze, a zasadniczo brak 
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tych rodzin i działania, które są prowadzone w kierunku bezpieczeństwa dzieci, które  
z różnych przyczyn nie mogą zostać w swoich rodzinach, jak również zabezpieczenie 
kadry pracowniczej w pomocy społecznej.  

Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że problemem przy 
tworzeniu tego typu dokumentów jest co w nim zamieścić, a nie czego nie zamieścić. 
Samych dokumentów na dzisiejszą sesję mamy sto kilkadziesiąt stron z pomocy 
społecznej. Wicestarosta M. Nagórski powiedział do radnej B. Głowackiej, że gdyby 
były konkretne założenia co zawrzeć z zakresu pomocy społecznej, to wspólnie 
przysiądziemy z Panią Sekretarz. 

 
Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że raport jest zbiorem liczb 

i faktów, które zaistniały w roku 2019, trudni dyskutować nad rzeczami, które zaistniały, 
natomiast możemy dyskutować czy zostało w pełni to odzwierciedlone co my chcemy, 
natomiast uwagi do raportu możemy uwzględnić w następnym raporcie. Dalej Radny 
M. Tobiszewski powiedział, że raport odzwierciedla w wystarczającej części to, co 
zostało zrobione w roku 2019 i powinien być do przyjęcia, zgłosił  uwagę do Radnego  
J. Kozłowskiego, że raport jest za rok 2019, natomiast efekty mogą wynikać  
z postepowania w poprzednim okresie.  

 
Następnie głos zabrał Radny K. Korczyński, który powiedział, że raport to 

przekazanie informacji podsumowujących, można dyskutować i wyciągać pewne 
wnioski co do stopnia szczegółowości  poszczególnych sfer, mamy fakty, liczby  
i możemy je podać, ale stopień szczegółowości bym uzależniał od tego co w minionym 
okresie stanowi newralgiczną sferę, bądź ma szczególny priorytet. Każdy raport 
powinien kończyć się podsumowaniem, wnioskami, ewentualnym wskazaniem 
zagrożeń. Podsumowanie jest, jakie jest i w moim przekonaniu zapewnia mi tą wiedzę 
i informacje na temat tego co się działo, ale każdy z nas ma prawo zadawać pytania. 
Raport jest dobrze wykonany, zawiera dane faktyczne i liczbowe, jest to podsumowanie 
działalności wszystkich jednostek organizacyjnych, wszystkich sfer, które zamyka 
pewien okres. Rekomendowałbym przyjęcie raportu.  
 

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że proponuje, aby zakończyć 
dyskusję i przejść do kolejnych punktów obrad.  

 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że ten dokument „żyje”, jeżeli 

jakieś sfery tego dokumentu są niewystarczające, to trzeba o ty mówić i to uzupełnić.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu podziękowała Zarządowi Powiatu, Pani 

Sekretarz, naczelnikom i Kierownikom jednostek organizacyjnych powiatu za 
przygotowanie raportu o stanie Powiatu za rok 2019.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos  

 w debacie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zabrał głosu. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Drawskiego wotum zaufania.  

  
Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  1 głosie „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/154/2020 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Drawskiego wotum zaufania.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 
Punkt 9 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z realizacji budżetu Powiatu Drawskiego za 2019 rok. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Joannę 

Andrykowską - Skarbnika Powiatu i przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu 
Powiatu za rok 2019 r.  

Głos zabrała J. Andrykowska – Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 
sprawozdanie z realizacji budżetu Powiatu Drawskiego za 2019 rok zostało 
przedstawione i omówione na Komisjach, sprawozdanie zamyka się kwotami: dochody 
budżetowe – plan po zmianach w kwocie 98.207.146,94 zł, wykonano w kwocie 
92.591.200,37 zł, w tym planowane dochody majątkowe w kwocie 11.939.341,00 zł, 
wykonano w kwocie 6.106.910,90 zł. Wydatki budżetowe plan po zmianach w kwocie 
99.843.789,29 zł, zrealizowano w kwocie 88.189.025,71 zł, w tym planowane wydatki 
majątkowe w kwocie 16.109.539,97 zł zrealizowano w kwocie 7.215.480,24 zł. 
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Nadwyżka /deficyt- plan po zmianach to jest 1.636.642,35 zł deficytu. Wykonanie 
zamyka się nadwyżką w kwocie 4.402.174,66 zł, rozchody wykonane, czyli spłacone 
kredyty w kwocie 500.000 zł.    

 
Treść omówionego sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2019 stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała uchwałę nr XVI.116.Z.2020 Składu 
Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 7 kwietnia 2020 r. w sprawie wyrażenia opinii 
o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Drawskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Powiatu Drawskiego za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.   

 
Treść odczytanej uchwały Nr XVI.116.Z.2020 Składu Orzekającego RIO 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu.   
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Joannę 

Andrykowską - Skarbnika Powiatu i przedstawienie sprawozdania finansowego 
Powiatu Drawskiego sporządzonego na dzień 31.12.2019 r.  

 
Głos zabrała J. Andrykowska – Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 

sprawozdanie finansowe (bilans) zostało przedstawione na Komisjach, jest to bilans 
Powiatu Drawskiego sporządzony na dzień 31.12.2019 r., jak również bilans jednostki 
budżetowej samorządowego zakładu budżetowego, rachunek zysków i strat wariant 
porównawczy, zestawienie zmian w funduszu jednostki oraz informacja dodatkowa do 
bilansu. Bilans przedstawia odzwierciedlenie wykonania budżetu, które omawiałam. 

 
Treść omówionego sprawozdania finansowego Powiatu Drawskiego stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do Pani 
Skarbnik?  

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Przewodniczącą Komisji Budżetu, 

Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie opinii Komisji na temat sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2019 rok.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju  
G. Polak odczytała opinię na temat sprawozdania finansowego i sprawozdania  
z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 2019 r. 

 
Treść odczytanej opinii Komisji Budżetu, Gospodarki i rozwoju stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej – Henryka Szretę i przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej do 
Rady Powiatu o udzielenie Zarządowi Powiatu Drawskiego absolutorium.  

 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Henryk Szreta, który odczytał 

Uchwałę Nr 1/2020 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego z dnia  
21 maja 2020 r. oraz wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego z dnia  
21 maja 2019 r. w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego absolutorium 
 z tytułu wykonania budżetu za rok 2019. 

 
Treść odczytanej Uchwały Nr 1/2020 Komisji Rewizyjnej oraz wniosek 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego 
absolutorium stanowi załącznik nr 17 i nr 18 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym uchwałę  

Nr XXVIII.176.Z.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Szczecinie z dnia 27 maja 2020 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego w sprawie absolutorium. 

Treść odczytanej uchwały Nr XXVIII.176.Z.2020 Składu Orzekającego RIO 
stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Przewodniczących Klubów Radnych  
o przedstawienie stanowiska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Jacka 
Kozłowskiego – Przewodniczącego Klubu Radnych „Porozumienie Samorządowe”. 

 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski – Przewodniczący Klubu Radnych 

„Porozumienie Samorządowe”, który powiedział, że Klub Porozumienie Samorządowe 
udziela absolutorium Zarządowi Powiatu za wykonanie budżetu w 2019 roku. Rok 2019 
był rokiem zaskakującym , przez który Zarząd mógł realizować swoją politykę. 
Absolutorium to przede wszystkim ocena prawidłowości działalności finansowej. 
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Finanse mają powodować rozwój Powiatu i w roku 2019 rozwój w ocenie Klubu nie był 
taki, jak zakładaliśmy głosując za budżetem. Widać to wyraźnie w opiniach  
i w wykonaniu budżetu. Chcę zwrócić uwagę na niepokojąco niski procent wykonania 
wydatków majątkowych, niespełna 45 %, to znaczy, że inwestycje, które się miały 
odbyć w 2019 roku się nie odbyły. Mieliśmy rozpocząć budowę Zakładu Usług 
Leczniczych – nic na ten temat nie zrobiono, albo niewiele, mieliśmy inwestycje 
drogowe, zostały przesunięte na następne lata , na 2020 i 2021 rok. Wreszcie inwestycja- 
budowa parkingu przy szpitalu, niezwykle potrzebna też została przeniesiona na 
następny rok. Warto pochylić się nad oświatą, a szczególnie jej niedofinansowaniem, 
po raz pierwszy zaświtała groźba niewypłacenia wypłat dla nauczycieli pod koniec roku 
2019, jest to sygnał wobec którego nie możemy przejść obojętnie. Mówimy o nadwyżce 
w budżecie, ale jest ona niczym innym, jak niewykonaniem budżetu w roku 2019. Te 
rzeczy warto podkreślać, aby w przyszłości unikać tych zdarzeń. Niemniej jednak po 
przeanalizowaniu dokumentów finansowych i opinii wyrażonych na ten temat Klub 
zgadza się z sentencją i Klub Radnych nie narzucając dyscypliny klubowej będzie 
głosował zgodnie z sumieniem każdego Radnego.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Henryka 
Szretę – Przewodniczącego Klubu Radnych „Porozumienie dla Powiatu”. 

 
Głos zabrał Radny H. Szreta – Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie 

dla Powiatu”, który powiedział, że Klub Radnych „Porozumienie dla Powiatu” 
pozytywnie opiniuje uchwałę o udzielenie absolutorium za wykonanie budżetu za rok 
2019.    

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Marcina 
Krężla – Przewodniczącego Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość”. 

 
Głos zabrał Radny M. Krężel – Przewodniczący Klubu Radnych „Prawo  

i Sprawiedliwość”, który powiedział, że Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość nie 
wypracował jednoznacznej opinii w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 
2019, Radni Klubu podejmą dyskusję nad sprawozdaniem.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że otwiera dyskusję nad 
sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu za 2019 r. 

Głos zabrał Radny C. Turczyk, który powiedział, że mamy ocenić plan pracy 
nowego Zarządu, który jest autorem propozycji swoich zasygnalizowanych w ustawie 
budżetowej w 2019 r. Poprzednio było mówione, że to poprzednicy przygotowali, teraz 
my mamy głosować. Zarząd w 2019 r. przedstawił swoje propozycje autorskie, z tych 
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propozycji wynika, że planowane dochody bieżące zostały zrealizowane w 100 %, 
natomiast dochody majątkowe w połowie. Czy planowanie było niewłaściwe, czy 
rzeczy nadzwyczajne złożyły się na to? Nie ma na ten temat podnoszonej dyskusji. 
Wydatki bieżące 96%, a majątkowe poniżej 45%, w dyskusji padało jak należy się do 
tego odnieść. Mówi się o nadwyżce budżetowej, z czego? Czy rok 2019 jest rokiem 
zmarnowanych szans, czy rokiem sukcesów? Podkreśla się ciągle nadwyżkę budżetową, 
nad czym? Kwestia rozłożenia akcentów jest kwestią zasadniczą, bo jeżeli uznamy, że 
to jest sukces Zarządu i Rady w roku 2019, to będzie opinia Państwa. Jeżeli uznamy, że 
są to sygnały początku katastrofy finansowej Starostwa. Regionalna Izba 
Obrachunkowa ocenia zgodnie z prawem, z tym, co jest w ustawie o finansach 
publicznych i w ustawie o rachunkowości, czy to jest godne z prawem i czy terminy 
zostały zachowane. Regionalna Izba Obrachunkowa mówi w dwóch punktach, że ocenia 
działanie Zarządu tylko i wyłącznie w aspekcie prawnym. Zarząd w roku 2019 zawarł 
pewną umowę społeczną oczywiście w rygorze prawnym z Radą i społeczeństwem 
Powiatu Drawskiego. Pozostaje pytanie czy się z tej umowy wywiązał? Jak mógł się 
wywiązać skoro dochody są w połowie, a wydatki majątkowe są poniżej 45%. Nie 
słyszeliśmy powodów i przyczyn tego katastrofalnego stanu rzeczy. Może starsi 
samorządowcy-Pan Karol Korczyński mnie sprostuje- takiego roku w historii Starostwa 
jeszcze nie było. Trzeba będzie się z tym uporać. Zarząd  otrzymał od Regionalnej Izby 
Obrachunkowej uwagi, to jest opinia pozytywna i słusznie prawo nie zostało złamane, 
tylko w tym naczyniu, które się nazywa budżetem brakuje pieniędzy, które asie 
deklarowało, że ściągniemy i brakuje możliwości wydania tych pieniędzy na inwestycje. 
Regionalna Izba Obrachunkowa przestawiając swoje uwagi wypunktowała je  
w punktach 13- w pkt. 13 mowa jest o tym, że w danych zamieszczonych  
w sprawozdaniu wynika, że nie zrealizowano dochodów i wydatków związanych ze 
szczególnymi zasadami wykonywania budżetu jednostek. Dlaczego Regionalna Izba 
Obrachunkowa pisze, że opiniuje pozytywnie? Albowiem nie sprawdzała 
merytorycznej części, zasygnalizowała, tylko sprawdziła zgodność z obowiązującym 
prawem. Ten pkt. 13 jest potwierdzeniem tego, że źle się dzieje w państwie duńskim 
 i w Starostwie Drawskim też. Zwraca w pkt. 5, że wartość należności wymagalnych 
Powiatu osiągnęła znaczące wysokości do poziomu 951 tys., co wymaga 
zdecydowanych i skutecznych działań egzekucyjnych. Proszę mi pokazać w którym 
miejscu Zarząd wystąpił z propozycją skutecznych i zdecydowanych działań odnośnie 
poprawy sytuacji finansowej, tj. Zmniejszenia wartości należności wymagalnych 
Powiatu. To zostało przedstawione Komisjom, to doskonale aparat finansowy- Pani 
Skarbnik, czyli dział finansowy Pani Skarbnik o tym doskonale wiedział. Przysłuchuje 
się pewnym rzeczom i nie słyszałem inicjatyw, które miałyby polegać na tym, że teraz 
o to wystąpimy. Nie chcę tu cytować i deprecjonować Pani Skarbnik. „My wysyłamy, 
ale ludzie nie odpowiadają” lub „nasze wezwania egzekucyjne pozostają bez 
odpowiedzi” – to nie jest załatwianie problemu, w którym Starostwo Drawskie ze swoim 
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budżetem, ze swoimi finansami zetknęło się w roku 2019. Te uwagi Regionalnej Izby 
Obrachunkowej zostały dalej poddane obróbce, m.in. przez Komisję Rewizyjną, bo 
tylko Państwo możecie ocenić, czy zawołania, które są w opinii Komisji Rewizyjnej są 
adekwatne, odzwierciedlające rzeczywistość, typu gospodarny, pracowity, 
zapobiegliwy, skuteczny- ja się pod takimi stwierdzeniami podpisywał nie będę. 
Komisja Rewizyjna wysłała swój wniosek do RIO- jak odbywało się wysyłanie wniosku 
i w jakim trybie odbywało się to na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej członkowie 
wiedzą- brakowało rzeczy podstawowych. Regionalna Izba Obrachunkowa w sposób 
bezwzględny, krótko i wyraźnie odpowiedziała, że z treści wniosku przedłożonego wraz 
z uzasadnieniem wynika, że Komisja Rewizyjna rozpatrzyła wymagane prawem 
dokumenty i w oparciu o wynikające z tych dokumentów dane pozytywnie zaopiniowała 
wykonanie budżetu za 2019 rok oraz wystąpiła do organu stanowiącego z wnioskiem 
 o udzielenie absolutorium. (…) Wniosek Komisji Rewizyjnej został sporządzony 
zgodnie z powołanymi przepisami prawa (…) do oceny wykonania zadań uprawniony 
jest wyłącznie organ stanowiący. My jesteśmy jedynym uprawnionym organem do 
stwierdzenia, że wszystkie działania prowadzone przez Zarząd, przez Starostwo są  
w stanie mogącym zadowolić nas. Powtarzam pytanie jaki jest plan nadrobienia 
ubiegłego roku? Plan inwestycyjny- to mnie interesuje. Padł tu głos co jest z oświatą? 
Do tej pory pełnego bilansu, pełnego raportu dotyczącego stanu finansowego oświaty 
Powiatu Drawskiego żeśmy się nie doczekali – powstała nowa jednostka, która 
koordynuje, prowadzi, mieliśmy uzyskać znaczącą poprawę informacji bieżącej. 
Mieliśmy uzyskać znaczącą poprawę sytuacji finansowej. Pytanie moje brzmi- ja 
rozkładam akcenty inaczej, a Zarząd, Starosta, Pani Skarbnik inaczej. Regionalna Izba 
Obrachunkowa odniosła się do rzeczy, które chciała zasygnalizować i co? MY dalej 
trąbimy, że mamy ponad 4 mln nadwyżki budżetowej?  Sukces Zarządu czy początki 
katastrofy Starostwa Drawskiego?  

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że nie przypomina sobie, żeby 
jakichkolwiek informacji z roku ubiegłego pan Radny nie otrzymał i powiem tak, albo 
ma sklerozę, albo pewnych rzeczy nie pamięta i najważniejsze to, żeby słuchać z uwagą 
i rozumieniem. Trudno jest komentować to, co Pan Radny powiedział, bo najczęściej 
bywa tak, że podczas posiedzeń Komisji, gdzie omawiane są te problemy Pana Radnego 
nie ma, bardzo często nie ma go również na sesji, a czytanie i słuchanie ze zrozumieniem 
polega, że myśmy o tym mówili po stokroć z czego to się bierze. Między innymi 
inwestycje, które zostały w ubiegłym roku zaplanowane i które zostały w części 
zrealizowane, ale rozliczone będą w tym roku. I na samym początku, bo Pan Radny był 
Radny w poprzedniej kadencji i pamięta jaka była sytuacja w połowie 2018 r. ,a  nawet 
w maju i chcę Państwu powiedzieć, że zadłużenie bieżące na koniec 2018 r. wzrosło 
znacząco i przekroczyło 6,5 mln złotych. Do tego w ubiegłym roku spłaciliśmy kredyt  
i w sumie zadłużenie i kredyt to jest ponad 7 mln złotych. Jeżeli popatrzymy na 
wykonanie, to jest kilka liczb, o których mówiliśmy na okrągło podczas posiedzenia 
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Komisji Budżetu, ale w innych Komisjach też, ale Radnego to nie interesowało, dzisiaj 
chciał swoje wywody ku czemu przedstawić. Jeśli popatrzymy na poprawę wyników, 
na planowane 1 mln 636 tys. deficytu była nadwyżka 4 mln 400 tys., a więc poprawa 
wyniku ponad 6 mln złotych. Jeżeli do tego dodamy, że to jest właśnie na inwestycje, 
to nie tak jak Pan Radny mówi 44%, tylko to jest ponad 13 mln złotych na inwestycje, 
bo te pieniądze w ubiegłym roku już były. My nie mówimy, że będą, one były, tylko nie 
można było wydać w imię odpowiedzialności za prawidłowe zarządzanie i realizowanie 
projektami, bo nie możemy wcześniej zapłacić niż prace zostały wykonane. Jeżeli ktoś 
nie chce dosłyszeć prostych i oczywistych rzeczy , opuszcza posiedzenia Komisji 
przedwcześnie, często bywa tak, że na sesjach wcześniej opuszcza, podczas których 
wszystkie informacje niezbędne dla każdego Radnego zostały udzielone. Nie było takiej 
sytuacji. Do tych 7 mln 200 tys. wydatkowanych proszę doliczyć ponad 6 mln zł, to jest 
ponad 13 mln zł i przygotuję specjalną informację dla Pana radnego jakie były wydatki 
budżetowe w ostatnich latach i jakie były za ubiegły rok. To, co Pan mówi to jest 
kuriozum, trzeba uczestniczyć w posiedzeniach Komisji i słuchać z uwagą tego, co się 
mówi i analizować z uwagą i rozumieniem o czym my mówimy, a prawda jest taka, jak 
tu zostało podane, nikt przed nikim niczego nie ukrywał.  

Głos zabrał Radny C. Turczyk, który spytał Pana Starostę co miał na myśli? 
Zaczyna Pan opowiadać od rzeczy o sklerozie, o wychodzeniu z sesji,  
o nieuczestniczeniu w Komisjach, o tym, że nie interesuje mnie to, jak siedzę na Komisji 
i to, że się nie odzywam, to nie znaczy, że nie rejestruję tego, co jest na Komisji.  
W żadnym momencie nie stwierdziłem, że nie dostałem za ubiegły rok jakichkolwiek 
dokumentów. Pan na początku wypowiedzi powiedział: niech sobie przypomni, 
przypomniał sobie, wszystkie dokumenty, łącznie z tymi dotyczącymi sytuacji pracy  
w Powiecie Drawskim w tym roku otrzymałem i w poprzednim roku otrzymywałem 
 i w tym roku otrzymuję. Hamuj się Pan, Panie Starosto przy wypowiedziach 
publicznych, które są transmitowane, jak zauważyła Pani Przewodnicząca, że obrady 
Rady Powiatu są transmitowane. Czy ja Pana obraziłem personalnie ? Ja się odnoszę do 
faktów, a Pan zaczyna opowiadać rzeczy, które nie mają żadnego uzasadnienia  
w materiałach nam tu przedstawionych. W którym momencie pominąłem, przeoczyłem 
lub źle zinterpretowałem opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej? Przypomnieć Panu 
ostatnią Komisję Budżetu, jak przyszła Pani Skarbnik nieprzygotowana i nie miała 
nawet materiałów, przecież żeśmy to omawiali. Po co to, komu to potrzebne? Zaczyna 
Pan publicznie, będziemy rozmawiać publicznie, ale Pan nie jest uprawniony do 
recenzowania mojej postawy na sesji, na komisji i Pan nie może mi narzucać swojego 
punktu widzenia niepopartego żadnymi argumentami. Żeście przedstawili projekt 
budżetu, żeście zrealizowali jak umieliście i o co się Pan denerwuje?  

      Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że nie recenzuje tego, co Pan robi, 
natomiast faktem jest, że Pan prawie zawsze opuszcza posiedzenia Komisji, podczas 
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których omawiane są w szczegółach wszystkie sprawy. Powtórzę jeszcze raz 
przejęliśmy budżet ubiegłoroczny z długiem bieżącym ponad 6 mln zł, wynikającym  
z niedofinansowania oświaty – tak na marginesie, jak mówił Radny J. Kozłowski to jest 
problem od kilku, może kilkunastu lat , w tym roku również będzie też, ale z innych 
przyczyn wynika. Spłaciliśmy kredyt w ubiegłym roku, tylko z tych dwóch tytułów, 
było to zobowiązanie, z którego musieliśmy się rozliczyć ponad 7 mln zł, pokazałem 
Panu, co wynika z dokumentów, że deficyt planowany 1 mln 636 tys. wypracowano 
nadwyżkę, nadwyżkę dlatego, że nie rozliczono części inwestycji, które nie zostały 
wykonane, nie można było rozliczyć wcześniej w imię odpowiedzialności za 
prawidłowe gospodarowanie i to są środki, które były przeznaczone na inwestycje, jeżeli 
dodamy do tych ponad 7 mln zł, to robi kwotę ponad 13 mln zł, dochody budżetowe 
były zaplanowane na poziomie niecałych 12, a więc jeszcze z oszczędności dodatkowe 
zadania zrealizowano z budżetu Powiatu i tego Pan albo nie chce, albo nie potrafi 
zrozumieć. 

 Następnie głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że odniesie 
się w kwestii oświaty. Ostatnie lata sprawdzaliśmy podchodzenie młodzieży do matur  
i bywało tak, że np. w Czaplinku 13 dzieci podchodziło do matur, dzisiaj, kiedy 
uruchomiliśmy ponownie internat, który jest pełny, a nawet brakuje miejsc, jest  
25 dzieci, gdzie dobudowujemy kolejnych 20 miejsc przy ulicy Parkowej i zarzucanie, 
że dzisiaj jest tragedia i mamy się wrócić do tych czasów,, które były, gdzie w liceum 
drawskim, w tak dużym mieście, w całych obiektach przy ul. Złocienieckiej mieściły 
się 3 klasy, jedna pierwsza, jedna druga, jedna trzecia. Jeżeli mamy wracać do tych 
czasów, to życzę powodzenia. Kłopoty finansowe rozumiem, tak mamy przyznaną 
subwencję, w 100% wykorzystaną, brakuje, będziemy siadać, możemy o tym 
rozmawiać, ale nie można rozmawiać, że idziemy ku katastrofie, ku tragedii, kiedy 
staramy się z tej tragedii wyjść za zgodą rady, bo to Rada przyznawała środki na szkoły. 
Także te działania, które niedawno podnosiła Komisja Oświaty w sprawie CKP-u, czy 
innych placówek, że idziemy w rozwój oświaty, że potrzeba nam będzie choćby miejsc 
internatowych, 40 miejsc w CKP-ie. W którą stronę iść, albo to zwijać i wrócić do tego, 
co było, albo próbować rozwijać, bo żadna subwencja tego nie zbilansuje. Jeżeli budżet 
ma 99 mln i jest na takim poziomie, to te pieniądze nie wzięły się z nieróbstwa tylko  
z przychodów, które pozyskano gdzieś w różnych dziedzinach, czy to z Rządu na drogi, 
czy z Urzędu Marszałkowskiego, przecież planowany był dużo niższy.  

 Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział  do Wicestarosty, że cieszy 
się, że oświata się rozwija, jestem z nią związany ponad 30 lat i widzę w którym miejscu 
ona się rozwija, ale tez uczciwie mówię, że jeśli przybyło nam uczniów, to nie z tej 
doskonałej pracy Zarządu w szkołach nam przybyło uczniów, tylko z decyzji  
i podwójnego rocznika i trzeba si e z tego cieszyć, ale w bieżącym roku chciałbym, żeby 
było tak samo, zobaczymy, będziemy oceniać.  
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 Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że to tez zasługa Dyrektorów, że 
promują swoje szkoły.  

 Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu- Waldemar Włodarczyk, który powiedział, 
że zrozumiał, że Pan Radny C. Turczyk mówił o katastrofie we wszystkich dziedzinach. 
Rozumiem, że jeśli jest katastrofa, to nie byłoby pozytywnej opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej.  Podkreślał Pan, że Izba zajmuje się tylko finansowo, to jeśli taka 
katastrofa jest, to dlaczego Izba się wypowiedziała pozytywnie. Izba analizuje nie tylko, 
czy coś jest zgodne z literą prawa i przypomnę, że Izba podejmuje dwie uchwały- jedna 
dotyczy wykonania finansowego zasad i zgodności, a druga, która opiniuje, to dotyczy 
zadłużenia i obsługi zadłużenia, gdzie jest wieloletni plan finansowy, inwestycje 
podawany z perspektywą realizacji i do możliwości całego budżetu. Wskaźniki, na które 
wskazuje RIO są wyraźnie spełnione. Żaden wskaźnik na przełomie lat, który jest   
w perspektywie finansowej  do roku 2030 mieści się, a w niektórych przypadkach 
przekracza wskaźniki minimalne, które muszą być spełnione w pozycji na plus. RIO 
zwróciła uwagę na nieściągnięte należności  dla Powiatu w wysokości dziewięćset 
paręnaście tysięcy złotych w stosunku do ponad 90 mln zł, to może jest kwota duża, ale 
niech Pan odniesie się do jednostek samorządu terytorialnego na poziomie gmin 
Czaplinka, czy Złocieńca, to w samych czynszach zobowiązania są milionowe, a tu 
mówimy o 1% w stosunku do całej wartości budżetu. Budżet musi zawierać wszystkie 
zobowiązania i należności wszystkie, wynikające na dany rok, podsumowania roku 
2019 i nie może zostawić tego, co było przed rokiem 2019 i podać to, co było w 2019. 
Takie są realia i RIO ocenia to na takiej bazie. Mówienie, że kwota dziewięćset parę 
tysięcy to katastrofa nie ma żadnego odniesienia do opinii RIO. To, o czym Pan mówi 
na pewno miało by odbicie we wskaźnikach jednorocznych, wieloletnich i bieżących, 
na które RIO na pewno zwróciłaby uwagę.  

 Następnie głos zabrał Radny K. Korczyński, który powiedział, że naturalna 
rzeczą jest, że następuje polaryzacja poglądów, to jest najważniejsza sesja  
w samorządzie terytorialnym, rozliczenie budżetu następuje przez organ stanowiący, 
który rozlicza i sprawdza te decyzje, które sami uchwałami podjęliśmy, ale przez organ 
wykonawczy, czyli przez Zarząd. Naturalne jest to, że będziemy się różnić w ocenach 
 i oczekiwaniach, każdy z nas ma trochę racji, tylko wybierzmy rację, która będzie 
wspólnym celem podyktowana, my mamy wykonywać zadania własne i zadania zlecone 
Powiatu, wiemy jak historycznie i politycznie dzieje się w naszym kraju, na jaką pomoc 
mogliśmy w roku 2019 liczyć ze strony administracji rządowej, obecnie będącej  
u władzy, a ta pomoc rzeczywiście jest słaba jeśli chodzi o oświatę, o pomoc społeczną. 
Ekonomicznym faktem jest, że subwencje oświatowe są za małe, że mała jest pomoc na 
poradnie i szpitale, wymyślamy pojęcia operatora zewnętrznego, kontakty, zmiany 
czynszu- my jesteśmy gospodarzami naszej ziemi i musimy radzić sobie z takim 
budżetem, jaki mamy, ale my tez ponosimy odpowiedzialność przed mieszkańcami  
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i wszystkie budżety w Polsce działają na zasadzie naczyń połączonych i jeżeli nie ma 
pomocy, to pewnych rzeczy się nie zrobi, np. drogi- ile dróg byśmy zrobili gdyby nie 
było dotacji zewnętrznej? Krajowej Dyrekcji, funduszy unijnych. Ile zrobilibyśmy, 
gdyby nie było wsparcia ze strony rządowej, czyli poradnie, szpitale, jeżeli jest, to 
chwała tym, którzy nam pomagają, ale same samorządy nie dadzą rady, dlatego oceny 
wszystkich zadań zleconych i własnych powinniśmy odnosić do realiów z zewnątrz 
 i we własnym garnku. Od lat są problemy i obawy związane z oświatą, od lat oświata 
kuleje. Idealnego budżetu nigdy nie było i nie będzie, natomiast zawsze jest problem  
z dopięciem budżetu. O nadwyżkach, o których wspomniał Pas Cyryl Turczyk to jest 
pojęcie ekonomiczne i to sztuka przedstawienia przez Skarbnika, przez księgową, ale to 
nie są leżące pieniądze do skorzystania. Wszyscy Państwo jesteście wykształceni, ciężar 
gatunkowy słów powoduje emocje, które tu powstają, nie naśladujmy parlamentu i słów, 
które tam padają.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła dyskusję nad sprawozdaniem 

finansowym i sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu za 2019 rok.   
 
Skarbnik Powiatu Pani Joanna Andrykowska przedstawiła na jakiej podstawie 

prawnej przedłożona jest Radzie Powiatu  przedmiotowa uchwała.   
 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 2019 rok. 

 
Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
16 głosami „za” przy  
  1 głosie „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/155/2020 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2018 r. 
 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2019. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym treść projektu uchwały  
i poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2019. 

 
Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  1 głosie „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/156/2020 w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2019. 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Starosta Drawski S. Cybula podziękował wszystkim Radnym za współpracę  
w roku ubiegłym.  

Przewodnicząca Rady Powiatu serdecznie pogratulowała Panu Staroście 
 S. Cybuli oraz całemu Zarządowi za otrzymanie absolutorium i w imieniu Rady 
Powiatu wręczyła na ręce Pana Starosty kwiaty.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 10 minut przerwy. 
 

Punkt 10 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych na lata 2014-2022 za rok 2019, w tym „Program Rozwoju Zatrudnienia 
oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2014-2020”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali materiał  
w wersji elektronicznej.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
  

           Treść materiału stanowi załącznik nr 24 i 25  do protokołu. 
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Punkt 11 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
sprawozdanie za rok 2019 z realizacji „Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych na lata 2017-2025”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali materiał  
w wersji elektronicznej.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
  

           Treść materiału stanowi załącznik nr 26  do protokołu. 

 
Punkt 12 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
ocena przygotowania do sezonu turystycznego pod względem bezpieczeństwa 
publicznego. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali materiał  

w wersji elektronicznej.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
  

           Treść materiału stanowi załącznik nr 27  do protokołu. 
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Punkt 13 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie z rozpatrzonych petycji 
w roku 2019.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Skarg Wniosków i Petycji – Radnego Marka Banaszka. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Radny M. Banaszek, 
który powiedział, że w roku 2019 do Rady Powiatu  wpłynęła jedna petycja. Pismem  
z dnia 31.07.2019 r. do Rady Powiatu Drawskiego wpłynęła petycja dotycząca 
wprowadzenia w Starostwie Powiatowym w Drawsku Pomorskim Polityki Zarządzania 
Konfliktem Interesów i opublikowania jej treści w Biuletynie Informacji Publicznej 
urzędu, wyznaczenia w Starostwie osoby odpowiedzialnej za egzekwowanie tej 
polityki, wprowadzenia mechanizmu kontroli naruszeń tej polityki oraz ustanowienia 
konsekwencji za nieprzestrzeganie Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów. Na 
posiedzeniu w dniu 02 września 2019 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrzyła 
petycję i przygotowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie rozpatrzenia petycji. 
Rada Powiatu Drawskiego na sesji  w dniu 13 września 2019 r. podjęła  
Uchwałę Nr XIV/89/2019 Rady Powiatu Drawskiego z dnia 13.09.2019 r. w sprawie 
rozpatrzenia petycji z dnia 31 lipca 2019 r. dotyczącej wprowadzenia w Starostwie 
Powiatowym w Drawsku Pomorskim Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów 
uznając petycję za bezzasadną.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś ma pytania do Pana 
Przewodniczącego? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z rozpatrzonych petycji w roku 
2019. 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
17 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/157/2020 w sprawie przyjęcia sprawozdania z rozpatrzonych 
petycji w roku 2019. 
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Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 
 

Punkt 12 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego” dla Pana 
 dr n. med. Zygmunta Andrzeja Romanowskiego.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej, uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez 
wszystkie Komisje Rady, a następnie odczytała treść uchwały.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego”. 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  3 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/158/2020 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu 
Drawskiego”. 

Nie głosował Wicestarosta M. Nagórski.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego” dla Pana 
Jerzego Bogaleckiego.  
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 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej, uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez 
wszystkie Komisje Rady, a następnie odczytała treść uchwały.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego”. 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/159/2020 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu 
Drawskiego”. 

Nie głosował Wicestarosta M. Nagórski.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego” dla Pana Udo 
Thiela. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej, uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez 
wszystkie Komisje Rady, a następnie odczytała treść uchwały.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego”. 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
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podjęła uchwałę Nr XXII/160/2020 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu 
Drawskiego”. 

Nie głosował Wicestarosta M. Nagórski.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej dla Dorosłych w Mielenku 
Drawskim . 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej dla Dorosłych w Mielenku 
Drawskim . 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/161/2020 w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej dla 
Dorosłych w Mielenku Drawskim . 

Nie głosował Radny M. Banaszek.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół w Czaplinku.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 



33 
 

Radny J. Kozłowski zapytał dlaczego w przypadku Drawska Pomorskiego jest 
inna uchwała niż w pozostałych szkołach – chodzi o tytuł uchwały. 

Odpowiedzi udzieliła Naczelnik Wydziału Edukacji I. Krężołek, która 
powiedziała, że   w 2020 r. była podjęta uchwała dotycząca przekształcenia Zespołu 
Szkól w Czaplinku w Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych i tą uchwałę, o tym tytule 
dzisiaj zmieniamy. Natomiast w przypadku szkoły w Drawsku Pomorskim to jest 
szkoła, Zespół Szkół, który powstał w 2012 r. w wyniku połączenia trzech szkół 
istniejących na terenie powiatu drawskiego i ta uchwała z 2012 r. miała tytuł  
o utworzeniu Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych, więc tu jest jedyna rozbieżność. Trzy 
Zespoły Szkół maja nazwy zmieniane, bo nazwy były inne, natomiast Zespół Szkół  
w Drawsku odrębnie.   

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół w Czaplinku.   

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/162/2020 zmieniającą uchwałę w sprawie przekształcenia 
Zespołu Szkół w Czaplinku. 

Nie głosował Radny M. Banaszek i Radny C. Turczyk.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 38 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Drawsku Pomorskim.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Drawsku Pomorskim.  
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Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/163/2020 zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych w Drawsku Pomorskim.  

 

Nie głosował Radny M. Banaszek i Radny C. Turczyk.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół w Kaliszu 
Pomorskim.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół w Kaliszu 
Pomorskim.   

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/164/2020 zmieniającą uchwałę w sprawie przekształcenia 
Zespołu Szkół w Kaliszu Pomorskim. 

Nie głosował Radny M. Banaszek i Radny C. Turczyk.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół w Złocieńcu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół w Złocieńcu. 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/165/2020 zmieniającą uchwałę w sprawie przekształcenia 
Zespołu Szkół w Złocieńcu. 

Nie głosował Radny M. Banaszek i Radny C. Turczyk.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia 
usług publicznego transportu zbiorowego.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 

Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu – W. Włodarczyk, który powiedział, że 
uruchomienie nowej linii jest zaplanowane na 1 lipca, planowana roczna rekompensata 
69 tys. zł, z tego szacunkowa dopłata od Wojewody w kwocie 3 zł do kilometra wynosi 
57 tys. 681 zł, pozostałą kwotę jesteśmy w tej chwili podczas rozmów z Gminą 
Złocieniec, aby była dopłata w wysokości 11 tys. 363 zł- jest to 15-ta linia, która wejdzie 
w ramach transportu publicznego. Obecnie jesteśmy na etapie ustalania aneksu 
 z Wojewodą.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia usług 
publicznego transportu zbiorowego. 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/166/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy  
w zakresie świadczenia usług publicznego transportu zbiorowego. 

Nie głosował Radny M. Banaszek i Radny C. Turczyk.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Drawsko Pomorskie. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Drawsko Pomorskie. 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/167/2020 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Drawsko Pomorskie. 

Nie głosował Radny M. Banaszek i Radny C. Turczyk.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 48 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2020. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2020. 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/168/2020 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego 
na rok 2020. 

Nie głosował Radny M. Banaszek i Radny C. Turczyk.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2020-2036. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2020-2036. 
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Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXII/169/2020 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2020-2036. 

Nie głosował Radny M. Banaszek i Radny C. Turczyk.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Punkt 15 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje 
 i zapytania. 

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że w części odpowiedzi 

przygotuje i udzieli Wicestarosta W. Włodarczyk, pozostałych udzielimy na piśmie. 
 
 Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który odniósł się do 

interpelacji Radnego Korczyńskiego i Radnego Kozłowskiego w sprawie odstrzału 
redukcyjnego, decyzja została wydana 5 czerwca 2020 r. na wniosek gospodarstwa 
rolnego, odstrzał został uzgodniony z Polskim Związkiem Łowieckim w Koszalinie 
 i w oparciu o informacje, które zostały załączone, jak i zebrane od poszczególnych 
właścicieli zarówno funkcjonujących w obrębie, jak i prowadzących działalność. Jest to 
na terenie ponad 20 działek, dotyczy terenu po lewej i prawej stronie za Budowem, jak 
się jedzie w kierunku Czaplinka. Jeśli chodzi o tą decyzję, związane jest to z faktem, że 
Koło Łowieckie Żbik funkcjonujące w części tego terenu od zeszłego roku do dnia 
dzisiejszego ma problem z uzyskaniem terenów , by mogli dokonywać odstrzałów 
redukcyjnych. Decyzja dotyczyła dzików, kozłów, jeleni i saren. Ilość, którą 
proponował wnioskodawca została przez Polski Związek Łowiecki w Koszalinie 
zmieniona na mniejszą ilość ponad 60 sztuk,  z tego dziki stanowią 30 sztuk. Samorząd 
złocieniecki wniósł odwołanie od tej decyzji. Pan W. Włodarczyk przytoczył  
z odpowiedzi Burmistrza Złocieńca stwierdzenie, że wszelkie działania, które prowadzą 
do zwiększenia bezpieczeństwa zarówno w ruchu drogowym, jak i zapobieganie 
występowania szkód w uprawach rolnych, na polach uprawnych i ogrodach 
działkowych, czy to działania zmierzające do wyeliminowania przypadków 
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przebywania zwierzyny łownej na terenie miasta są bardzo pomocne i mają pełne 
poparcie władz samorządowych Gminy Złocieniec. 

Jeżeli chodzi o sprawę związaną ze wnioskiem PFRON-u do Szkoły 
Podstawowej Nr 1, to termin mija 26 czerwca i ten wniosek jest szykowany, żeby 
przedstawić do PFRON-u. Wszystkie wnioski do PFRON-u przechodzą przez Starostwo 
Powiatowe i jako zbiorowe wnioski idą do PFRON-u. W tej chwili są one w obróbce 
 i termin ten będzie zachowany. 

W odniesieniu do sytuacji finansowej było pytanie dotyczące Spółki PKS 
Złocieniec Sp. z o.o. w podsumowaniu I kwartału roku 2020 sytuacja była bardzo dobra 
ze względu na kontrakty podpisane z poszczególnymi gminami Drawsko, Złocieniec, 
Wierzchowo i Kalisz Pom. Stawki zostały ustalone, umowy zostały wynegocjowane, 
niemniej jeżeli dziennie przejeżdżaliśmy od 2300 do 2500 km, to przy dopłacie do 
kilometra mieliśmy rekompensatę dość znaczącą. Od miesiąca kwietnia ilość 
kilometrów zeszła nam do 1000 km, 1100 lub 1200 km, w zależności od dnia, to również 
rekompensata spadła nam w ogólnej wartości całorocznej. Dopłata 3 zł przy mniejszej 
ilości kilometrów może spowoduje poprawę sytuacji finansowej PKS-u, stąd też kwota 
od 1 stycznia do końca marca to była kwota dokładnie 123 tys. 711 zł i negocjowany  
w tej chwili aneks z Wojewodą od 1 kwietnia do końca grudnia jest na kwotę 1 mln 433 
tys. już przy dopłacie 3 zł. Faktycznie pomogła dopłata na kwotę ponad 260 tys., którą 
otrzymał PKS z racji rekompensaty utraconych płac. W tej chwili firma kończy 
rozliczanie rekompensaty za rok 2019 i czekamy na wynik końcowy firmy, która robi 
audyt.  

 
Głos zabrał Radny K. Korczyński, który podziękował za odpowiedź i spytał, czy 

z rozmów tych, podczas, których mieszkańcy wyrażali obawy czy tam ktoś badał,  
ja poproszę o kopie decyzji i informacji od Pana Burmistrza żebym mógł rzetelnie 
odpowiedzieć tym osobom, że badałem u gruntu tą sprawę. Chodzi mi o to, czy te 150 
metrów, które pamiętam z prawa łowieckiego wynikają,  czy te 150 metrów od 
zabudowań mieszkalnych, od strony Ośrodka Zdrowia Medica poszło duże osiedle 
domków jednorodzinnych i oni wyrażają niepokój, że te 150 metrów nie będzie 
zachowane. Czy były skargi tych mieszkańców do Was kierowane, czy tylko  
do Burmistrza Zacharzewskiego, czy w ogóle były? Czy wnioskodawcą o ten odstrzał 
to było Koło Łowieckie Żbik? Czy określone osoby i właściciele działek?   

  
Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który powiedział, że 

skargi do nas żadne na dzień dzisiejszy nie trafiły, jedyna po wydaniu decyzji na odstrzał 
tej ilości, o której wspomniałem, zaopiniowanej przez Polski Związek Łowiecki do 
Samorządowego Kolegium wniósł samorząd Złocieńca. Tam są pola uprawne zarówno 
po lewej jak i prawej stronie, zgodnie z decyzją pkt. 3 o warunkach odstrzału – odstrzał 
redukcyjny ma się odbywać zgodnie z literą prawa, po drugie o to wnioskowali 
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właściciele gruntów. Jeżeli chodzi o odległość, to po prawej stronie za budynkami, które 
się wybudowali do starego wysypiska jest odległość 200 metrów, mówimy poza tym  
o odstrzale zgodnie z przepisami. 

Głos zabrał radny J. Kozłowski, który powiedział do Starosty, że chciałby 
dopytać o fragment opinii, którą przytoczył, opinii Burmistrza, dotyczyła nie wniosku 
 z 2020 r., tylko z 2016 r., sądzę, że zwierzęta, które w 2016 r. niszczyły uprawy już nie 
żyją i ma się to nijak do tego wniosku, tym bardziej, że Burmistrz swoje stanowisko  
w tym odwołaniu przedstawił. Chciałbym dopytać, bo przeczytałem orzeczenie 
 i uzasadnienie do tego orzeczenia i mam pytania, oczywiście nie oczekuję w tej chwili 
odpowiedzi, bo pewnie potrzebują one czasu i obróbki. Radny J. Kozłowski odczytał, 
pytania i powiedział, że złoży je na piśmie w odpowiednim momencie. Pierwsze 
pytanie- Jaka była metodologia oceny skali potrzeb odłowu lub odstrzału zwierzyny 
łownej? Ilości wnioskowane były większe, później po konsultacji one się różnią . Drugie 
pytanie- Kto weryfikuje zdarzenia uwzględnione we wniosku? Gospodarstwo Wodne 
Wody Polskie jako powód wystąpienia o dodatkowy odstrzał, bo oni są tutaj 
podmiotem. Trzecie pytanie- Kto odpowiedział i w jaki sposób na zapytanie Starosty 
dotyczące zagrożeń. Czwarte pytanie- Nie zauważyłem na dokumencie, który mam 
opinii żadnego radcy prawnego, nie wiem czy była konieczna, czy nie była konieczna.  

Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który powiedział, że 
opinia będzie składnikiem do Kolegium Samorządowego, bo ta opinia pokazuje historię 
z 4 lat, od roku 2016. Mówiłem, ze Koło Łowieckie Żbik nie ma odstrzałów już drugi 
rok, może te zwierzęta z 2014 czy 2015 roku już nie żyją, po to były robione filmy przez 
noktowizor, żeby pokazać ilości zwierząt, które występują w różnych okresach na tym 
terenie. Sygnał był, od społeczeństwa nie tylko tego miejsca, czy ulicy. Konsekwencje 
braku odstrzału odbijają się również na odszkodowaniach, gdzie były niszczone uprawy.  

Głos zabrał radny J. Kozłowski, który powiedział, że nie dwa lata, tylko niespełna 
rok Żbik nie działa i w czerwcu będzie uchwała sejmiku wojewódzkiego, który 
przywróci im obwody łowieckie i będą mogli do końca roku funkcjonować.  

  Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który powiedział,  
że uchwała sejmiku została już podjęta, w tej chwili jest w opinii Polskiego Związku 
Okręgowego w Koszalinie, czekamy na nią. Ilość zwierzyny dotyczy terminu  
12 miesięcy od uprawomocnienia decyzji. To nie jest odstrzał, który będzie robiony  
w jeden dzień, czy w okresie jednego tygodnia. Są też pewne okresy ochronne. Kto 
odpowiedział na zapytania Starosty? Te odpowiedzi zostały załączone przez 
wnioskodawcę, jeżeli chodzi o właścicieli, czy prowadzących w obrębie działalność. 
Odnośnie pieczątki radcy prawnego- radca prawny nie opiniuje naszych decyzji, one są 
weryfikowane i uzgadniane z nim na bieżąco, jeżeli chodzi o zasadność. Ta sprawa 
toczy się od roku 2013 i była przedmiotem decyzji podjętych przez poprzedni Zarząd.  
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Punkt 16 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 
 
Nikt z Radnych głosu nie zabierał.  
 

Punkt 17 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 12:25 zamknęła XXII sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
 

 
    
 
    Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
Joanna Rudziewicz                                 Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 

 


